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Rada města Milevska 

podklad pro schůzi rady č.  23             dne 22.11.2017                               OŽP231701R 

 

 

Povolení ke kácení dřevin rostoucích mimo les na pozemcích ve vlastnictví města 

Milevska 

Důvodová zpráva 

Komise ŽP (dále jen KŽP) předkládá Radě města Milevska návrh KŽP ohledně kácení zeleně 

rostoucí na pozemcích ve vlastnictví města Milevska. Jedná se o stromy,  jejichž stav byl na 

podnět občanů města a tajemnice KŽP posouzen na 5. zasedání KŽP dne 25.10.2017. 

 

Proschlé jasany u parkoviště naproti stánku u věžáku 

Tajemnice komise předložila návrh na pokácení některých jasanů v parčíku vedle věžáku. 

Jedná se o skupinu stromů s větším množstvím suchých větví, stromy se nacházejí v blízkosti 

parkoviště, kde hrozí pád větví na zaparkovaná auta, a tím k riziku velkých škod na majetku. 

Komise konstatovala, že množství suchých větví je takové, že bezpečnostní řez by zde byl 

velmi nákladný a jedná se o lokalitu poměrně hustě osázenou, a proto doporučila pokácení tří 

nejvíce proschlých jasanů a u jednoho jasanu doporučila odstranění jedné velké větve vedoucí 

směrem k parkovišti.  

Závěr: Komise doporučuje pokácet tři proschlé jasany a provést bezpečností řez dalšího 

jasanu v bezprostřední blízkosti parkoviště. 

  

Návrh na pokácení nebo radikální ořez javoru u MŠ Sluníčko 

Tajemnice komise předložila členům komise dopis pana xxxxx z Jeřábkovy ulice, kde pan 

xxxx „upozorňuje na nebezpečí“ přerostlého javoru v areálu MŠ Sluníčko a navrhuje strom 

řezem snížit nebo pokácet. V dopise se uvádí, že v případě vichřice hrozí nebezpečí pro 

okolní stavby, auta i občany. Komise se obdobnou žádostí zabývala již v minulém roce a již 

tehdy konstatovala, že se jedná o velmi hodnotný strom ve výborném zdravotním stavu, jehož 

habitus odpovídá danému taxonu, je to strom s velkou perspektivou, pokácení stromu 

rezolutně odmítla a na svém stanovisku i nadále trvá. Ani se snížením koruny stromu komise 

nesouhlasí, jakýkoliv větší zásah do koruny stromu je pro dřeviny vždy stresujícím faktorem, 

je zde nebezpečí napadení dřevokaznými houbami, které se dále dostávají do jinak zdravého 

dřeva a následně se strom stává nebezpečným. Pro každý redukční řez musí být pádný a 

opodstatněný důvod, který zde komise životního prostředí neshledala.  

Závěr: Komise rozhodně nesouhlasí s pokácením stromu ani s provedením redukčního 

řezu.  

 

Opakovaná žádost o pokácení břízy v Sokolovské ulici  

Tajemnice komise předložila podnět občanů Sokolovské ulice k pokácení břízy ve svahu před 

domem 1154. Komise se problematikou bříz v této lokalitě zabývala již několikrát, naposledy 

v roce 2015, kdy na místě provedla šetření za účasti místních obyvatel. Během jednání tehdy 

vyplynul požadavek na pokácení veškerých bříz v této lokalitě, což představovalo 19 stromů. 

Tento požadavek komise tehdy rezolutně odmítla, protože se vesměs jedná o zdravé, vitální 

stromy, které v lokalitě zastávají řadu významných funkcí, kromě estetického hlediska slouží 

mimo jiné jako pohledové odclonění, prachový, hlukový filtr, apod. Po pečlivém posouzení 

všech hledisek tehdy komise nicméně souhlasila s pokácením šesti bříz v blízkosti bytové 

zástavby, ve stráni doporučila ponechat stromy, které odcloňují komunikaci a tvoří tak i 
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hlukovou a prachovou bariéru. Na základě uvedených skutečností komise konstatuje, že 

v roce 2015 vyšla žadatelům v této lokalitě maximálně vstříc a pokácení šesti stromů 

považuje za dostatečné a s žádným dalším kácením v současné době nesouhlasí. 

Závěr: Komise nesouhlasí s dalším kácením bříz ve svahu v Sokolovské ulici.  

_________________________________________________________________________ 
 

Jméno a podpis zpracovatele, datum vyhotovení: Ing. Hana Hadrbolcová, 13.11.2017  ………. 

                                                                       

                                                                        Jan Kozák, předseda KŽP, 13.11.2017 ………  

 

  

 
 


